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Protokół Nr XX/2016 
z XX sesji VII kadencji Rady Gminy Fabianki 

w dniu 29 grudnia 2016 roku 
 

Obrady Rady Gminy Fabianki rozpoczęły się o godz. 1010 i trwały do godz. 1345. Uczestniczyli w nich radni 
według załączonej listy obecności, sołtysi oraz Rady sołeckie z terenu gminy, Wójt Gminy - Zbigniew 
Słomski, Skarbnik Gminy – Wiesława Prajwos, Radca Prawny – Magdalena Cyrn - Kudelska, Radny, Radny 
Powiatowy Pan Jan Krzyżanowski, Kierownik GOPS - Maria Skotnicka, Kierownik GZO – Marek Migdał, 
Kierownik ZGK – Piotr Kujawski, Kierownik GOSiR – Marta Prylińska, Insp. ds. pozyskiwania funduszy 
zewnętrznych Pan Waldemar Marciniak, Prezes Gminnego Związku OSP Pan Andrzej Zieliński. 
 
Ad.1 
Przewodniczący RG Adam Rejmak- dokonał oficjalnego otwarcia XX sesji Rady Gminy Fabianki i po 

zapoznaniu się z listą obecności stwierdził, że obrady są prawomocne z uwagi na wymagane 
kworum. Obecnych 14 radnych. Brak Radnego Tomasza Janiaka. Następnie powitał wszystkich 
Radnych, Radnych Powiatowych, Pana Wójta, pracowników Urzędu Gminy, sołtysów, członków 
Rad Sołeckich oraz przybyłych gości. 

 
Ad.2 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał czy są propozycje zmian w porządku obrad dzisiejszej sesji. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zawnioskował o dodanie dwóch projektów uchwał do porządku obrad 

w pkt 8 dodać: 
  ppkt 24) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf na zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 

  zbiorowe odprowadzenie ścieków w 2017 roku, 
  ppkt 25) projekt uchwały w sprawie ustalenia jednostkowych stawek dotacji przedmiotowych 

  na 2017 rok dla zakładu budżetowego. 
Zawnioskował również o poprawę daty z 2016 na 2017 w porządku obrad - pkt 7 ppkt c. W związku z 
brakiem dalszych wniosków, co do treści porządku obrad Przewodniczący RG zarządził głosowanie nad 
zgłoszonym wnioskiem do porządku obrad. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” poparła 
wniosek Przewodniczącego RG Adama Rejmaka o dodanie do porządku obrad projektu uchwały w 
sprawie zatwierdzenia taryf na zbiorowe zaopatrzenie w wodę i  zbiorowe 
odprowadzenie ścieków w 2017 roku. 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” poparła 
wniosek Przewodniczącego RG Adama Rejmaka o dodanie do porządku obrad  projektu uchwały w 
sprawie ustalenia jednostkowych stawek dotacji przedmiotowych na 2017 rok dla zakładu budżetowego. 
 
Porządek obrad rozszerzono poprzez dodanie w 8 ppkt. 24 i 25 w następującym brzmieniu:     
„24) zatwierdzenia taryf na zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków w 2017 
roku, 
„25) ustalenia jednostkowych stawek dotacji przedmiotowych na 2017 rok dla zakładu budżetowego. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia całości porządku obrad 
z poprawkami włącznie. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” przyjęła 
porządek obrad XX sesji Rady Gminy w następującym brzmieniu: 
1. Otwarcie XX sesji Rady Gminy i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Zatwierdzenie porządku sesji.      
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4.  Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, w szczególności z wykonania uchwał Rady. 
6. Wnioski poszczególnych komisji Rady Gminy i Klubu „Jedność”. 
7. Uchwalenia budżetu gminy na 2017 rok: 
 a) zapoznanie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym projekcie budżetu, 
 b) zapoznanie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o możliwości sfinansowania planowanego 
 deficytu, przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej na 2017 rok,  
 c) analiza projektu budżetu na 2017 r., 
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 d) wnioski poszczególnych komisji Rady Gminy i Klubu Radnych „Jedność” dotyczące projektu 
 budżetu na 2017 r., 
 e) dyskusja 
 f) podjęcie uchwały w sprawie budżetu na rok 2017, 
 g) zapoznanie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały o Wieloletniej Prognozy     
 Finansowej, 
 h) podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 2017 – 
 2037. 
8. Rozpatrzenie projektów uchwał: 
      1) zmiany do budżetu na 2016 r., 
      2) zaciągnięcia pożyczki długoterminowej w roku 2017, 
      3) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 
 Przeciwdziałaniu Narkomanii na 2017 r., 
      4) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Szpetal Górny, 
 jednostka ewidencyjna Fabianki, 
      5) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Zarzeczewo, jednostka 
 ewidencyjna Fabianki, 
      6) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Zarzeczewo, jednostka 
 ewidencyjna Fabianki, 
      7) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Zarzeczewo, jednostka 
 ewidencyjna Fabianki, 
      8) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Zarzeczewo, jednostka 
 ewidencyjna Fabianki, 
      9) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Zarzeczewo, jednostka 
 ewidencyjna Fabianki, 
    10) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Zarzeczewo, jednostka 
 ewidencyjna Fabianki, 
    11) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Włocławskiemu przy wykonaniu 
 utwardzenia ciągów pieszych przy drogach powiatowych,  
    12) wyrażenia zgody na nabycie udziałów we współwłasności nieruchomości położonej w Nowym 
 Witoszynie, 
    13) wyrażenia zgody na nabycie udziałów we współwłasności nieruchomości położonej w Nowym 
 Witoszynie, 
    14) zmiany uchwały nr XVII/118/2016 z dnia 8 września 2016 r., 
    15) przystąpienia i realizacji projektu budowy mikroinstalacji odnawialnych źródeł energii na budynkach 
 użyteczności publicznej i na budynkach mieszkalnych należących do osób fizycznych w gminie 
 Fabianki w ramach Działania  3.1 Wspieranie wytwarzania i dystrybucji energii pochodzącej ze źródeł 
 odnawialnych Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 
 2014-2020, 
    16) przystąpienia i realizacji projektu budowy przydomowych oczyszczalni ścieków w sołectwie Bogucin 
 poza aglomeracją w ramach operacji typu „Gospodarka wodno– ściekowa”, poddziałania „Wsparcie 
 inwestycji związanych w tworzeniem, ulepszaniem lub rozbudową wszystkich rodzajów małej 
 infrastruktury, w tym inwestycji w energię odnawialną i w oszczędzanie energii” objętego Programem 
 Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014 – 2020, 
     17) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 
 właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 
 nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 
     18) przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Fabianki, 
     19) określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 
 usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 
 psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat i tryb 
 ich pobierania, 
     20) uchylenia uchwały, 
     21) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania jednostki organizacyjnej pod nazwą Gminny Zespół 
 Oświaty w Fabiankach, 
     22) określenia jednostki obsługującej, jednostek obsługiwanych oraz zakresu obowiązków powierzonych 
 jednostce obsługującej w ramach wspólnej obsługi, 
     23) uchwalenia „Rocznego programu współpracy Gminy Fabianki z organizacjami pozarządowymi oraz 
 podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 
 publicznego i o wolontariacie na rok 2017”. 
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9. Interpelacje i zapytania radnych. 
10. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje. 
11. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
12. Zakończenie sesji. 
 
Ad.3 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał czy ktoś z Radnych ma pytania do protokołu Nr XIX z sesji 

RG w dniu 25 listopada 2016 r. 
 
Brak uwag. Zarządził głosowanie. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „przeciw”, 2 „wstrzymujących się” przyjęła 
protokół Nr XIX/2016 sesji RG Fabianki z dnia 25 listopada 2016 roku. 
 
Ad. 4. 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – przedstawił informacje o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym od 26.11.2016 r. do 29.12.2016 r. Poinformował, że wspólnie z Wójtem Gminy 
Fabianki Zbigniewem Słomskim: 

 - odbyli spotkanie w sprawie realizacji zadania pn. budowa mieszkań komunalnych w Witoszynie 
Nowym oraz realizacji zadania pn. budowa sali gimnastycznej w Szpetalu Górnym. Poruszyli 
kwestie terminów zakończenia tychże inwestycji, gdyż budowa mieszkań komunalnych jest 
pośrednio powiązana z budową sali gimnastycznej. Przewodniczący przypomniał, że jednym z 
warunków wyrażenia zgody przez konserwatora zabytków na budowę sali gimnastycznej jest remont 
zabytkowego obiektu – tzw. lamusa co wymusza wyprowadzenie stamtąd lokatorów. Dodał, że na 
obecną chwilę nie posiadają zasobów mieszkaniowych, stąd  ich rozmowy o problemach, bo takie 
zawsze pojawiają się przy tychże inwestycjach i szybkim ich rozwiązaniu.  Nadmienił, że im prędzej 
oddamy do zamieszkania do użytku, tym szybciej będzie można przystąpić do remontu.  Powiedział, 
że nie chodzi tutaj tylko o spełnienie warunków konserwatora, ale budynek ten może być nam 
niezbędny do wykorzystania w prowadzeniu zajęć dydaktycznych, gdyż na obecną chwilę już 
wiadomo, że będzie zmiana w systemie oświaty i przywracane są szkoły podstawowe 8 – klasowe. 
To powoduje, że  w szkole podstawowej w Szpetalu Górnym będzie  przybywało dzieci i może się 
okazać, że właśnie w tym budynku trzeba będzie utworzyć sale dydaktyczne.   

 - uczestniczyli w spotkaniu z kierownictwem Zakładu Gospodarki Komunalnej w kwestii omówienia 
stanu dróg i prowadzenia prac naprawczych. 

 Drogi zostały naprawione, ale w wyniku  pogorszenia się warunków atmosferycznych uległy 
ponownej degradacji.  

 - brali także udział w wielu wspaniale przygotowanych spotkaniach świąteczno - noworocznych 
organizowanych przez placówki oświatowe i stowarzyszenia, w tym także organizowanym w gminie 
Fabianki spotkaniu opłatkowym Oddziału Powiatowego Ochotniczych Straży Pożarnych  RP, które 
odbyło się w dniu 09.12.2016 r. w Skórznie.    

 
Brak pytań do sprawozdania Przewodniczącego Rady. 

 
Ad. 5 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – udzielił głosu Wójtowi Gminy w celu przedstawienia informacji z 

bieżącej działalności oraz sprawozdania z wykonania uchwał Rady Gminy.  
 
Wójt Gminy – przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XIX sesji RG Fabianki (w 

załączeniu do protokołu). Następnie przedstawił sprawozdanie z działań w okresie międzysesyjnym 
od 26.11.2016 r. do 29.12.2016 r. Poinformował, że w dniu 30 listopada 2016 r. w Kujawsko- 
Pomorskim Urzędzie Wojewódzkim zostały złożone dwa wnioski. Jednym z nich jest wniosek o 
płatność końcową dofinansowania na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa dróg 
gminnych Bogucin – Witoszyn Nowy – Witoszyn Stary - Szpetal Górny na terenie gminy Fabianki”  
wdrażanego w ramach Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 
2016-2019. Płatność końcowa w wysokości 603.340,50 zł została przekazana na rachunek bankowy 
gminy Fabianki 21 grudnia.  Łącznie z pierwszą płatnością, dofinansowanie zadania przez wojewodę 
wyniosło 1 206 681,00 zł, tj. 50% wartości inwestycji (2 413 363,92 zł). 

 Drugi złożony wniosek dotyczył płatności dotacji za wykonanie zadania pn. „Remont przejścia-
mostku nad Świętym Strumieniem w obrębie Zarzeczewo”. Zadanie otrzymało dofinansowanie ze 
środków rezerwy celowej budżetu państwa będącej w dyspozycji Ministra Spraw Wewnętrznych i 
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Administracji w wysokości 70 000 zł, co stanowi 79% wartości zadania wynoszącej 88.240,00 zł. 
Dotacja została przekazana na konto bankowe gminy Fabianki 23 grudnia.  

  1 grudnia br. został złożony wniosek o dofinansowanie z Programu Operacyjnego Pomoc 
Techniczna projektu pn. „Przygotowanie programu rewitalizacji dla Gminy Fabianki”. Szacunkowa 
wartość projektu to 35 000 zł, dotacja wynosi 90% kosztów kwalifikowanych (31 500 zł). Konkurs 
na przygotowanie lub aktualizację programów rewitalizacji – II edycja realizuje Urząd 
Marszałkowski w Toruniu we współpracy z Ministerstwem Rozwoju. Planowany termin 
rozstrzygnięcia to kwiecień 2017 r. 

  2 grudnia – Uczniowski Klub Sportowy „ORKA” działający przy Szkole Podstawowej w 
Szpetalu Górnym w partnerstwie z Gminą Fabianki złożył w Ministerstwie Sportu i Turystyki 
wniosek o dofinansowanie zajęć nauki pływania dla dzieci klas I-III w ramach programu 
ministerialnego „Umiem pływać”. W ramach projektu UKS „ORKA” przewiduje się zajęcia nauki 
pływania dla uczniów szkół podstawowych w Fabiankach i w Nasiegniewie, łącznie 60 dzieci. 
Całkowity planowany koszt realizacji zadania to 22 800 zł, dotacja z Ministerstwa Sportu i Turystyki  
to 10 200zł. 

  W dniu 02.12.2016 r. w Zielonej Szkole w Goreniu Dużym  gm. Baruchowo odbyła się  
konferencja poświęcona realizacji strategii Rozwoju Lokalnego na lata 2014-2020 pt. 
„ Stowarzyszenie Lokalna Grupa Działania Dorzecza Zgłowiączki w perspektywie finansowej 2014-
2020”. 

  6 grudnia w Bydgoszczy wzięliśmy udział w szkoleniu z obsługi centralnego systemu 
teleinformatycznego SL w projektach współfinansowanych ze środków UE w ramach EFRR na lata 
2014-2020.  

  W dniu 06 grudnia o godz.17,00 w Publicznym Gimnazjum w Fabiankach została 
zorganizowana czterogodzinna choinka mikołajkowa dla dzieci z roczników 2000 - 2013 
korzystających  z pomocy Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Fabiankach. 

  Minister Sportu i Turystyki zatwierdził 21 listopada br. protokół z listą projektów wybranych 
do dofinansowania w ramach Programu rozwoju regionalnej infrastruktury sportowej – edycja 2016. 
Wśród inwestycji, które otrzymają dofinansowanie ze środków Funduszu Rozwoju Kultury 
Fizycznej znalazła się budowa sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej w Szpetalu Górnym. W 
związku z powyższym w dniu 7 grudnia została podpisana z Ministerstwem Sportu i Turystyki 
umowa o dofinansowanie ze środków Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej zadania inwestycyjnego 
pn. „Budowa Sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej w Szpetalu Górnym”. Koszt całkowity 
zadania to 3 343 788 zł, koszty kwalifikowane wynoszą 2 361 736 zł. Przyznana dotacja to 779 300 
zł.   

  9 grudnia został złożony w Ministerstwie Sportu i Turystyki wniosek o uruchomienie środków 
Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej za rok 2016 na dofinansowanie powyższego zadania. Transza 
dofinansowania za rok 2016 w wysokości 549 000 zł została przekazana na rachunek bankowy 
Gminy Fabianki 21 grudnia. Prace budowlane rozpoczęły się z początkiem roku 2016 i potrwają do 
połowy przyszłego roku. Uczniowie szkoły podstawowej w Szpetalu Górnym będą mogli korzystać 
z pełnowymiarowego obiektu sportowego od roku szkolnego 2017/18 

  W związku z uruchomieniem środków z budżetu państwa na pomoc rolnikom 
poszkodowanym w wyniku klęsk żywiołowych, które wystąpiły w 2016 r.  wydano 90 protokołów 
sporządzonych przez komisję, powołaną z ramienia Wojewody Kujawsko-Pomorskiego, do 
szacowania szkód powstałych w wyniku niekorzystnych zjawisk atmosferycznych (z tytułu 
ujemnych skutków przezimowania). Na ich podstawie rolnicy mogli występować do Agencji 
Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa o pomoc finansową. Jednocześnie Gmina Fabianki 
wystąpiła  do Wojewody Kujawsko-Pomorskiego o powołanie komisji do szacowania strat 
powstałych w wyniku niekorzystnych zjawisk atmosferycznych - w uprawie rzepaku ozimego 
pomimo, że nasza Gmina nie została zakwalifikowana do szacowania strat na danej uprawie. W 
chwili obecnej czekamy na odpowiedź w tej sprawie. 

  Do Zarządu Województwa Kujawsko-Pomorskiego za pośrednictwem Starosty 
Włocławskiego w dniu 09 grudnia został  złożony wniosek o dofinansowanie modernizacji odcinka 
drogi gminnej nr 190205C w miejscowości Chełmica Duża ze środków budżetu województwa 
pochodzących z tytułu wyłączeń gruntów rolnych w produkcji rolnej. Szacunkowa wartość zadania 
wynosi 330 000 zł. 

  Wspólnie z Zarządem Oddziału Powiatowego Ochotniczych Straży Pożarnych  RP byliśmy  
współorganizatorami  powiatowego spotkania opłatkowego, które odbyło się w dniu 09.12.2016 r. w 
Skórznie.  Powiatowa rodzina druhów strażaków, co roku w innej gminie spotyka się tuż przed 
Bożym Narodzeniem, aby tradycyjnie podzielić się opłatkiem i złożyć  życzenia.  W tym roku 
współorganizatorem uroczystego wieczoru była gmina Fabianki. W spotkaniu uczestniczyli także 
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przedstawiciele samorządu powiatowego oraz burmistrzowie, wójtowie, przewodniczący rad gmin z 
powiatu włocławskiego oraz strażacy zawodowi z Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku. 
Uczestnikom spotkania została przedstawiona prezentacja multimedialna  przybliżającą Gminę 
Fabianki i jej zmiany w okresie ostatnich kilku lat. Świąteczny koncert wykonali uczniowie Zespołu 
Szkół w Nasiegniewie pod kierunkiem Pani Elżbiety Jetter i Mariusza Pietrzaka oraz dyrektora 
szkoły Pana Krzysztofa Dydeckiego, którym bardzo serdecznie dziękuje za przygotowanie 
programu, a dzieciom i młodzieży za wspaniały występ.   

                Prawdziwą niespodzianką dla zebranych był śpiewający duet: Magdalena Przybyszewska 
absolwentka szkoły w Nasiegniewie i Adam Rejmak, przewodniczący Rady Gminy Fabianki. 
Uczestnicy spotkania złożyli sobie wzajemne życzenia, dzieląc się opłatkiem pobłogosławionym 
przez Kapelana strażaków ks. prałata Michała Krygier i ks. proboszcza Dariusza Fabisiaka.    

  12 grudnia odbyło się posiedzenie Komitetu Sterującego Obszaru Strategicznej Interwencji 
Włocławka. Przedmiotem posiedzenia było przyjęcie zaktualizowanej listy projektów podstawowych 
stanowiącej integralną część Strategii OSI Włocławka.  

  15 grudnia – na rachunek bankowy gminy Fabianki została przekazana dotacja z Urzędu 
Marszałkowskiego w wysokości 71 250 zł za zrealizowanie zadania pn. „Modernizacja drogi 
dojazdowej do gruntów rolnych w Osieku”. Wartość zadania w wyniku którego przebudowano 750 
m drogi gminnej w Osieku wyniosła 155 061 zł.  

  18.12.2015r. w OSP w Kowalu odbyła się XVIII Powiatowa Wystawa „Stoły Wigilijne na 
Kujawach”.  Gminę Fabianki na wystawie reprezentowało „Koło Kobiet” z Chełmicy – Cukrowni, 
którego przewodniczącą jest Pani Leokadia Witkowska. Składam bardzo serdeczne podziękowanie 
za zaangażowanie i włożony wkład pracy dla członkiń koła w przygotowanie tradycyjnych potraw 
wigilijnych,  pięknej dekoracji stołu oraz jego prezentację podczas trwającej wystawy.  

  W okresie przedświątecznym odbyło się wiele spotkań świąteczno – noworocznych, 
wieczorów kolęd i pastorałek, jasełek itp. organizowanych przez nasze jednostki oświatowe, 
stowarzyszenia oraz instytucje zewnętrzne. Dziękuję dyrekcjom szkół, gronu pedagogicznemu, 
pracownikom administracyjnym, społeczności  uczniowskiej i ich rodzicom za zaangażowanie i 
każdy wkład pracy wniesiony w przygotowanie pięknych widowisk i spotkań świąteczno - 
noworocznych. Tak, jak wcześniej deklarowałem tego typu okazje będę maksymalnie 
wykorzystywał i wychodził z przesłaniem pojednania i zaniechania wszelkich różnic i sporów, 
abyśmy zawsze byli razem , a nie jeden przeciwko drugiemu. Bo w dzisiejszym życiu te wartości 
związane z miłością, szacunkiem i życzliwością  są  chowane do dolnej szufladki, a często chełpimy 
się zazdrością, zawiścią, krytycyzmem.  Apeluję o pojednanie i przywrócenie tych właśnie cennych 
wartości, których nie da się kupić za żadne pieniądze. Musimy je uaktywnić, gdyż one drzemią w 
nas, by stały się  motorem  napędowym naszego codziennego życia z wzajemnym poszanowaniem i 
panującej zgodzie jednoczącej nas  w imię wspólnego dobra.  

  19 grudnia  uczestniczyliśmy w szkoleniu zorganizowanym w Urzędzie Marszałkowskim w 
Toruniu na temat przygotowania i wdrażania gminnych programów rewitalizacji. 

  W grudniu zostały podpisane umowy o udzielenie dotacji celowej na budowę przydomowych 
oczyszczalni ścieków z 4 osobami zakwalifikowanymi do wsparcia w otwartym naborze.   

  Zakupiono i przekazano dla Rewiru III Dzielnicowych Komendy Miejskiej Policji we 
Włocławku zestaw komputerowy  z drukarką laserową o łącznej wartości 2.800 zł. 

  Rozstrzygnięto przetargi na następujące zadania :  
 -  „ Przebudowa stadionu w Chełmicy Dużej” . Wykonawca zadania Zakład Budownictwa     

Klasycznego i Sportowego „CHOJNACCY” Bartosz Chojnacki,  Witoszów Górny 15, 58-100 
Świdnica 

 -  „Odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych z terenu Gminy Fabianki , w tym z punktu 
selektywnej zbiórki odpadów – w 2017 roku” . Wykonawca zadania Przedsiębiorstwo Usług 
Komunalnych w Lipnie.  

  Wykonano utwardzenie ciągów pieszych (chodniki) przy drogach powiatowych: 
 - nr 2714C Rachcin-Cyprianka w miejscowości Cyprianka , odcinek o długości 240 mb, 
 - nr 2737C Cyprianka – Wielgie w miejscowości Chełmica Duża, odcinek o długości ponad 500 mb.   
  Wykonano drogę z kostki betonowej Polbruk  na Osiedlu Młodych w Szpetalu Górnym.    

Wartość zadania 55 tys. zł.   
  Kontynuowane są roboty budowlane przy przebudowie i remoncie pomieszczeń na lokale  

mieszkalne w Witoszynie  Nowym. 
  Wojewoda Kujawsko- Pomorski  przyjął bez uwag i nie wniósł zastrzeżeń  do zgłoszenia   

Gminy Fabianki dotyczącego  zamiaru przystąpienia do realizacji robót budowlanych polegających 
na  budowie kanalizacji sanitarnej w Szpetalu Górnym w pasie drogi wojewódzkiej nr 562 relacji 
Szpetal Górny – Płock.  
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  W związku z kończącym się rokiem kalendarzowym, a zarazem budżetowym  składam 
podziękowanie za dotychczasową współpracę Staroście Powiatu Włocławskiego Panu Kazimierzowi 
Kaca i radzie powiatu włocławskiego, Marszałkowi Województwa Kujawsko – Pomorskiego Panu 
Piotrowi Całbeckiemu  i wicemarszałkowi Panu  Dariuszowi Kurzawie oraz członkom Zarządu Panu 
Sławomirowi Kopyść i Pani Anecie Jędrzejewskiej. Szczególne podziękowanie składam członkom 
Rady Gminy Fabianki, sołtysom  i członkom rad sołeckich, kierownikom gminnych jednostek 
organizacyjnych gminy i ich pracownikom, pracownikom urzędu za dotychczasową współpracę, 
która przynosi wymierne owoce w postaci wielu zrealizowanych zadań i inwestycji. Kończymy 
bardzo trudny, a zarazem bardzo dobry rok  związany z  realizacją wielu  ambitnych  i kosztownych  
inwestycji, stąd  dziękuję  wszystkim radnym za realne wsparcie mojego działania, ale przede 
wszystkim dziękuję radnym z klubu „Jedność” którzy nie tylko mnie wspierali, ale również  wzięli 
na siebie  odpowiedzialność za zrównoważony rozwój terenu całej gminy. Podziękowania należą się 
także sołtysom i członkom rad sołeckich, którzy bardzo często  poddawani są negatywnej krytyce i 
określeniu, że nic „nie robią”. Przykro, że nie zauważa się ich codziennego zaangażowania i 
pozytywnych działań. Wielu osobom trudno jest użyć prostych, ale jak wiele znaczących  słów typu 
dziękuję i przepraszam, stąd  ja  za nich powiem -  przepraszam za wszelkie przykrości z jakimi się 
spotkaliście i dziękuję za współpracę.    

  Dziękuję również mieszkańcom  gminy Fabianki za  cierpliwość,  wyrozumiałość i wszelkiego 
typu sugestie rozwiązujące  wiele problemów  codziennego naszego życia, a zarazem przepraszam 
za wszelkie niedogodności związane z realizacją inwestycji.  

  W związku z nadchodzącym nowym rokiem, życzę abyśmy z nadzieją spoglądali w  
przyszłość. Niech Nowy 2017 Rok obdarzy dobrym zdrowiem, spełnia marzenia, daje satysfakcję i 
siły do pokonywania kolejnych wyzwań. Niech będzie okresem wzajemnego pojednania, 
cierpliwości i zadawalającej współpracy, a także owocnym w  realizację nowych zadań cieszących 
się uznaniem społecznym w imię wspólnego dobra. 

 
Radny Powiatowy Krzyżanowski Jan – podzielił zdanie Pana Wójta dotyczące zaciągnięcia kredytu. 

Powiedział, że zaciągnięcie kredytu długoterminowego na zaplanowane zadanie w budżecie jest 
przewidywany. Dodał, że kończąc prace w roku 2014 też zaplanowany był kredyt na półtora miliona 
i z tego co pamięta śledząc budżet wzięte było tylko niespełna 700 tys. Powodem tego było to, że nie 
spłynęły środki z poszczególnych zadań, w związku z tym mówiło się dużo, że zabraknie pieniędzy 
na płace, dla nauczycieli itd. Stwierdził, że doskonale rozumie trud i wysiłek Pana Wójta i całej 
Rady. Dodał, że był zaproszony na spotkanie opłatkowe Zarządu. Stwierdził, że można powiedzieć, 
że Pan Starosta otworzył się na gminy. Nadmienił, że pracując w Radzie Powiatowej ma okazję 
spojrzeć, że ta współpraca z poszczególnymi gminami jest na wysokim poziomie. Stąd też takie 
spotkania. Reasumując, powiedział że gdy świetlica w Kulinie będzie gotowa to też zorganizują 
takie spotkania jak dziś.  

  
Brak pytań do sprawozdania Wójta Gminy. 
 
Ad. 6 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił o przedstawienie wniosków poszczególnych komisji. 
 
Radny Znajmiecki Marian – odczytał wnioski ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów 

zorganizowaną wraz z Komisją Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych 
wypracowane na posiedzeniu w dniu 28 grudnia 2016 roku (w załączeniu do protokołu). 

 
Radny Cackowski Adam – odczytał wnioski ze wspólnego posiedzenia Komisji Rozwoju Gminy, Ochrony 

Środowiska, Rolnictwa i Bezpieczeństwa Publicznego i Komisji Rewizyjnej wypracowane na 
posiedzeniu w dniu 27 grudnia 2016 roku (w załączeniu do protokołu) 

 
Radny Błaszczyk Włodzimierz – odczytał wnioski z posiedzenia Klubu Radnych „Jedność” w dniu 

28.12.2016 r. Nadmienił, że obradujący w tym dniu członkowie Klubu zapoznali się z materiałami 
przygotowanymi na XX sesję Rady Gminy Fabianki w VII kadencji w tym, m.in. z: 

 - porządkiem obrad XX sesji Rady Gminy, 
 - protokołem XIX sesji RG, 
 - materiałami dotyczącymi uchwalenia budżetu na 2017 r., 
 - projektami uchwał w sprawie: 
 * zmiany do budżetu na 2016 r., 
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 * uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 
Przeciwdziałaniu Narkomanii, 

 * wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonych w Zarzeczewie, Szpetalu Górnym oraz 
Witoszynie, 

 * zmieniające inne uchwały, 
 * przystąpienia i realizacji projektów budowy mikroinstalacji odnawialnych źródeł energii oraz 

przydomowych oczyszczalni ścieków, 
 * sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych, 
 * przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Fabianki, 
 * określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze, 
 * określenia jednostki obsługującej, jednostek obsługiwanych oraz zakresu obowiązków, 
 * uchwalenia „Rocznego programu współpracy Gminy Fabianki z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami.   
 Dodał, że po szczegółowym omówieniu w/w projektów uchwał, wyjaśnieniu wszelkich wątpliwości 

i otrzymaniu wyczerpujących odpowiedzi na zadawane pytania, Radni Klubu „Jedność” nie zgłosili 
żadnych poprawek do projektów tych uchwał i będą jednogłośnie głosowali za ich przyjęciem w 
czasie XX sesji Rady Gminy. Radni Klubu nie zgłosili żadnych poprawek do proponowanego 
porządku obrad XX sesji oraz przedstawionego protokołu XIX sesji. Omówiono bieżące sprawy 
dotyczące Gminy Fabianki oraz sprawy wewnątrz klubowe. Nie zaproponowano i nie wypracowano 
żadnych wniosków, które miałyby być zgłoszone na XX sesji Rady Gminy.  

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak ogłosił kilkuminutową przerwę. 
 
Ad.7 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – wznowił obrady sesji i poinformował, że następnym punktem jest 

uchwalenie budżetu gminy na 2017 r. 
 
a) Przewodniczący RG Adam Rejmak  odczytał obecnym treść uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Bydgoszczy w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Fabianki na 2017 
rok (w załączeniu). 

 
b) Przewodniczący RG Adam Rejmak  odczytał obecnym treść uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Bydgoszczy w sprawie wyrażenia opinii o możliwości sfinansowania planowanego deficytu, 
przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej Gminy Fabianki na 2017 rok (w załączeniu). 

 
 c) Skarbnik Gminy Wiesława Prajwos – poinformowała zebranych, że budżet gminy na rok 2017 

zaplanowany jest: dochody – 34.744.115,00 zł; wydatki: 44.118.114,00 zł, w tym wydatki 
majątkowe 12.043.959,00 zł. Deficyt budżetu na 2017 r. jest zaplanowany w wysokości 
9.373.999,00 zł. W stosunku do projektu przesłanego Radnym w terminie 15 listopada, Wójt wnosi 
jeszcze o poprawki do tego projektu, a konkretnie przyjęcie po stronie dochodów kwoty  230.300,00 
zł jest to druga część dotacji z Ministerstwa na budowę sali gimnastycznej w Szpetalu Górnym. Po 
stronie wydatków przyjmujemy kwotę zwiększenia o 650 tys. zł na zadanie zakup śmieciarki. 
Pozostałe zmiany dotyczą pozycji przygotowanie gminnego planu rewitalizacji. Zmiana również 
zaszła w dziale pomoc społeczna.   

 
Sołtys Szpetala Górnego Kawczyński Rafał – zapytał o co chodzi z przeznaczeniem 650 tys. zł na zakup 

śmieciarki? Dodał, że wykonawcą, który wygrał przetarg jest PUK Lipno i jak to się ma do tego kto 
wygrał przetarg? 

 
Wójt Gminy – odniósł się do zapytania Sołtysa. Powiedział, że zmiana nastąpiła dlatego, że sprawa przetargu 

i wyłonienie wykonawcy do wywozu śmieci rozstrzygnęła się w grudniu. Nadmienił, że gdybyśmy 
wiedzieli, że przetarg wygra PUK Lipno i podwykonawcą odbioru odpadów nadal byłby ZGK 
Fabianki, wówczas ta kwota byłaby już zaplanowana w projekcie budżetu na 2017 r., 
przygotowywanym na przełomie miesięcy październik – listopad. Kierownik ZGK jest już po 
uzgodnieniach z firmą, która wygrała przetarg i doszliśmy do wniosku, że musimy mieć do realizacji 
tego zadania dwie śmieciarki ze względów ekonomicznych, ale również jeżeli chodzi o czas 
realizacji usługi. Dodał, że odpady musimy wywozić do Lipna. W chwili obecnej transport odpadów 
wykonywany jest starem tzw. „babeczką” z tym, że sprzęt ten już jest bardzo stary i w złym stanie. 
Koszty naprawy są bardzo wysokie. Ta śmieciarka będzie nam dalej służyć, ale nie możemy 
pozwolić sobie na zawodność sprzętu ze względu na terminy i harmonogram, który posiadamy. 
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Dodatkowym plusem jest to, że zwiększy się komfort odbioru odpadów. Nadmienił, że dzięki temu, 
że Zakład Gospodarki Komunalnej odbiera odpady od mieszkańców mamy dodatkowo osiem 
stanowisk pracy oraz to, że nasz sprzęt i maszyny pracują, a nie stoją.   

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – dodał, że śmieciarka o której była teraz mowa będzie przedmiotem 

później podejmowanej uchwały.  
 
d) Radny Znajmiecki Marian – odczytał wnioski z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów wypracowane 

na posiedzeniu w dniu 28 grudnia 2016 roku dotyczące projektu budżetu za 2017 rok. Członkowie 
komisji Rady Gminy Fabianki przeanalizowali projekt budżetu na 2017 r. Komisja zaopiniowała go 
pozytywnie nie zgłaszając zastrzeżeń do tego projektu. 

 
Radny Cackowski Adam – odczytał wnioski z posiedzenia Komisji Rozwoju Gminy, Ochrony Środowiska, 

Rolnictwa i Bezpieczeństwa Publicznego wypracowane w dniu 27 grudnia 2016 roku dotyczące 
budżetu za 2017 rok. Komisja zaopiniowała go pozytywnie nie zgłaszając zastrzeżeń do tego 
projektu. 

 
Radny Górecki Krzysztof – odczytał wnioski z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i 

Spraw Społecznych wypracowane w dniu 28 grudnia 2016 roku dotyczące budżetu za 2017 rok. 
Komisja zaopiniowała go pozytywnie nie zgłaszając zastrzeżeń do tego projektu. 

 
Radny Błaszczyk Włodzimierz  - poinformował, iż Klub Radnych „Jedność” odbył posiedzenie w dniu 

28.12.2016 r., w pełnym składzie statutowym, dotyczące uchwalenia budżetu gminy na 2017 rok 
oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017-2037. Radni zapoznali się z materiałami 
dotyczącymi budżetu Gminy na 2017 rok oraz WPF na lata 2017-2037. Szczegółowo 
przeanalizowali i ocenili projekt budżetu gminy na 2017 r. Radni otrzymali wyczerpujące 
odpowiedzi na zadawane pytania. Nie zgłosili żadnych poprawek do budżetu na 2017 r. Członkowie 
Klubu bardzo dobrze ocenili przedstawiony projekt budżetu na 2017 r. oraz Wieloletnią Prognozę 
Finansową Gminy. Jednoznacznie stwierdzili, że przedstawiony projekt budżetu jest budżetem 
dobrym, rozwojowym, inwestycyjnym, może i powinien być w pełni zrealizowany. Zakładany 
deficyt budżetowy jest do zrealizowania, jego wysokość nie wpłynie negatywnie na płynność 
finansów gminy i nie spowoduje ich załamania. Dobrze oceniono też Wieloletnią Prognozę 
Finansową Gminy na lata 2017-2037. Radni Klubu „Jedność” podjęli następujące decyzje: 

 - będą jednogłośnie i bez poprawek głosowali za przyjęciem budżetu na 2017 r. w trakcie XX sesji 
Rady Gminy , 

 - biorą w pełni odpowiedzialność za jego wykonanie przez Wójta Gminy Fabianki, 
 - będą wspierać Wójta Gminy w jego realizacji, 
 - bez poprawek zagłosują za przyjęciem Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 

2017-2037.   
 
e) Prezes Gminnego Związku OSP Andrzej Zieliński – powiedział, że miał okazję zapoznać się z budżetem 

dla straży i podziękował za ten budżet. Jednocześnie poprosił Pana Przewodniczącego, ze względu 
na to, iż jest zapraszany na sesje aby mógł się przed taką sesją również zapoznać z budżetem na 
swoim egzemplarzu. Nadmienił, że nie chce całego budżetu gminy, a jedynie to co dotyczy straży. 
Dodał, że łatwiej byłoby mu się wtedy odnieść do tego budżetu. Zwrócił się do Pana Wójta, aby ten 
dobry budżet, bo uważa że jest dobry dla straży nie był przedmiotem oszczędności deficytowej dla 
tego budżetu.    

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – dodał, że po to jest zaplanowany taki projekt budżetu i taki deficyt aby 

go realizować w takim zakresie. Nadmienił, że tutaj raczej oszczędności nie będzie, a tym bardziej 
na sprawach dotyczących bezpieczeństwa. 

 
Wójt Gminy – powiedział, że sugestię zrozumiał. Dodał, że w budżecie jest zapewniona kwota na remont 

garaży, który będzie realizowany w pierwszych miesiącach przyszłego roku, jeśli na to pozwolą 
warunki zimowe. Nadmienił, że nierealizowanie zadania, które było zaplanowane na bieżący rok pn. 
rozbudowa świetlicy i remont garażu nie było działaniem zamierzonym. Warunkiem przystąpienia 
do kompleksowej przebudowy istniejącego obiektu było pozyskanie środków zewnętrznych. W 
związku z tym, że na obecną chwilę  nie ma ogłoszonych programów na tego typu inwestycje  
rozdzieliliśmy zadanie remontu garażu od przebudowy świetlicy. Przypomniał, iż kosztorys 
inwestorski powyższego zamierzenia określa kwotę ponad 700 tys. zł. Zaś remont samego garażu to 
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wg kosztorysu kwota powyżej 50 tys. zł. Przyznał, że słusznie Pan Zieliński wnioskuje o 
kompleksową przebudowę całego budynku, ale jest pewien problem z finansowaniem. Nadmienił, że 
poszukuje jakiejkolwiek ścieżki i ma nadzieję,  że będzie skuteczny. Podobnie jest ze świetlicą w 
Kulinie. Przede wszystkim trzeba odpowiednio zaadaptować na różnego rodzaju zadania te dwa 
budynki, aby znalazła się  możliwość pozyskania zewnętrznego dofinansowania  na  dalszą 
realizację zadań. Niestety oferta ogłaszanych programów unijnych jest bardzo znikoma.  

                Wójt udzielił także odpowiedzi na wcześniej zadane pytanie w sprawie przebudowy dróg gminnych 
w ramach środków własnych. Poinformował, że ich realizacja uwarunkowana jest powstaniem 
oszczędności  po rozstrzygnięciu dwóch dużych przetargów dot. zadań w ramach Programu Rozwoju 
Gminnej i Powiatowej Infrastruktury Drogowej 2016-2019  tzw. schetynówki.  Powyższe zadania 
dotyczą przebudowy drogi gminnej Skórzno – Chełmica Duża i realizowanej w partnerstwie z 
powiatem włocławskim  rozbudowy ulicy Dobrzyńskiej w Szpetalu Górnym, w przypadku których 
mamy już złożone i pozytywnie rozstrzygnięte wnioski. Wartość kosztorysowa rozbudowy drogi – 
ulica Dobrzyńska - wynosi ponad 8 mln. zł, przy naszym wkładzie własnym finansowym ponad 1,6 
min. zł. Wartość kosztorysowa drugiego zadania wynosi około 1 mln. zł. Po rozstrzygnięciu 
przetargów powstałe oszczędności będzie można rozdysponować w ramach korekty budżetu na 
przebudowę  dróg  gminnych  w ramach środków własnych w konkretnych miejscowościach.      

 
f)  Przewodniczący RG Adam Rejmak – w związku z brakiem pytań przystąpił do odczytania treści projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia budżetu na 2017 rok.   
 
Następnie zarządził głosowanie nad projektem uchwały.  
 
Rada Gminy Fabianki (w składzie 14 radnych) w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 2 „wstrzymujących się”, 
0 „przeciw” podjęła uchwałę Nr XX/158/2016 Rady Gminy Fabianki z dnia 29 grudnia 2016 roku w 
sprawie budżetu na rok 2017. 
 
g) Przewodniczący RG Adam Rejmak  odczytał obecnym treść uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Bydgoszczy w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały o Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Fabianki (w załączeniu). 

 
h)  Przewodniczący RG Adam Rejmak – w związku z brakiem pytań przystąpił do odczytania treści 

projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 
2017-2037 oraz zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

 
Rada Gminy Fabianki (w składzie 14 radnych) w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 
0 „przeciw” podjęła uchwałę Nr XX/159/2016 Rady Gminy Fabianki z dnia 29 grudnia 2016 roku w 
sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 2017-2037. 
 
Ad.8 
pkt 1)  
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Panią Skarbnik Wiesławę Prajwos o krótkie przedstawienie 

zmian, które zaszły w uchwale oraz w budżecie.  
 
Skarbnik Gminy Wiesława Prajwos – poinformowała, że dochody zwiększamy o 685.159,00 zł, wydatki 

zmniejszamy o kwotę 10 tys. zł. Dochody po zmianie będą wynosiły 38.433.923,93 zł, wydatki 
44.395.467,93 zł. Następuje zmiana deficytu – zmniejszenie do kwoty 5.961.544,00 zł. Zmiany 
następują w dochodach – transport i łączność; dotacja za budowę drogi Chełmica Mała – Fabianki w 
tym roku nie wpłynie.  

 
Brak pytań do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XX/160/2016 z dnia 29 grudnia 2016 r. w sprawie zmian do budżetu na 2016 rok. 
 
pkt 2) 
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Przewodniczący RG Adam Rejmak – w związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały i zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały. 

 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XX/161/2016 z dnia 29 grudnia 2016 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki 
długoterminowej w roku 2017. 
 
pkt 3) 
Koordynator GKRPA Andrzej Kwaśniewski – poinformował, że Gminna Komisja Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych jest zobowiązana corocznie do podejmowania tego typu uchwały. Program taki 
składa się z 14 działów, gdzie jest szczegółowo określona diagnoza stanu problemu, cele i zadania oraz 
harmonogram działań przedstawionych do realizacji. Program ten jest w dziale ochrona zdrowia. Dodał, że 
Pan Przewodniczący powiedział, że na zdrowiu nie będzie oszczędzał.  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XX/162/2016 z dnia 2p grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałaniu Narkomanii na rok 2017.  
 
pkt 4) 
Brak pytań do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XX/163/2016 z dnia 29 grudnia 2016 roku w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 
nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Szpetal Górny, jednostka ewidencyjna Fabianki.  
 
pkt 5) 
Wójt Gminy – powiedział, że w zeszłym roku przebudowywana była droga w Kulinie, Urszulewie, Szpetalu 

Górnym ul. Polna. Tam musieliśmy poszerzyć drogę. Mamy zgodę właścicieli gruntów w formie 
darowizny. W sytuacji tej muszą być podjęte uchwały Rady Gminy, ponieważ na majątek Gminy 
przyjmowana jest darowizna. Powiedział, że kolejnych sześć projektów uchwał związanych jest z tą 
samą drogą. Dodał, że również będą dwie uchwały dotyczące Nowego Witoszyna. Nadmienił, że 
tam jest podobna sytuacja. Działki te zostały podzielone i grunty zostały sprzedane wraz z drogą. W 
tej sytuacji mieszkaniec przekazuje nam swoją działkę 30 arową, a my utworzymy drogę dojazdową 
do wszystkich działek.   

 
Przewodniczący RG – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” Rada 
Gminy Fabianki podjęła uchwałę Nr XX/164/2016 z dnia 29 grudnia 2016 r. w sprawie wyrażenia zgody 
na nabycie nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Zarzeczewo, jednostka ewidencyjna 
Fabianki. 
 
pkt 6) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – w związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały i zarządził 

głosowanie nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XX/165/2016 z dnia 29 grudnia 2016 r. w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 
nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Zarzeczewo, jednostka ewidencyjna Fabianki. 
 
pkt 7) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – w związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały i zarządził 

głosowanie nad projektem uchwały. 
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Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XX/166/2016 z dnia 29 grudnia 2016 r. w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 
nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Zarzeczewo, jednostka ewidencyjna Fabianki. 
 
pkt 8) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – w związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały i zarządził 

głosowanie nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XX/167/2016 z dnia 29 grudnia 2016 r. w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 
nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Zarzeczewo, jednostka ewidencyjna Fabianki. 
 
pkt 9) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – w związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały i zarządził 

głosowanie nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XX/168/2016 z dnia 29 grudnia 2016 r. w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 
nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Zarzeczewo, jednostka ewidencyjna Fabianki. 
 
pkt 10) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – w związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały i zarządził 

głosowanie nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XX/169/2016 z dnia 29 grudnia 2016 r. w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 
nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Zarzeczewo, jednostka ewidencyjna Fabianki. 
 
pkt 11) 
Wójt Gminy – poinformował, iż uchwała ta dotyczy podpisania aneksu w związku z wydłużeniem budowy 

chodników.  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XX/170/2016 z dnia 29 grudnia 2016 roku w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi 
Włocławskiemu przy wykonaniu utwardzenia ciągów pieszych przy drogach powiatowych.  
 
pkt 12) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – w związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały i zarządził 

głosowanie nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XX/171/2016 z dnia 29 grudnia 2016 r. w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 
udziałów we współwłasności nieruchomości położonej w Nowym Witoszynie. 
 
pkt 13) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – w związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały i zarządził 

głosowanie nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XX/172/2016 z dnia 29 grudnia 2016 r. w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 
udziałów we współwłasności nieruchomości położonej w Nowym Witoszynie. 
 
pkt 14) 
Insp. ds. pozyskiwania funduszy zewnętrznych Waldemar Marciniak – poinformował, iż w dniu 8 

września Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie wsparcia budowy przydomowych oczyszczalni 
ścieków w Gminie Fabianki na obszarach poza aglomeracją. Wsparcie w roku 2016 można uznać za 
pilotażowy, który miał przetestować pewne rozwiązania które chcielibyśmy w przyszłości stosować. 
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W trakcie wdrażania pojawiły się pewne aspekty, postulaty mieszkańców i chcąc wyjść naprzeciw 
proponujemy tą zmianę. Dotyczą one dwóch głównych elementów: przedłużenie funkcjonowania 
programów wsparcia dotacjami celowymi na rok 2017. Część mieszkańców, którzy złożyli wnioski 
postulowała aby móc uregulować wkład własny w ratach. Drugą zmianą jest poszerzenie grona 
potencjalnych beneficjentów o osoby prawne nie prowadzące działalności gospodarczej.  

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 
 
Radny Przybyszewski Marian opuścił salę. 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XX/173/2016 z dnia 29 grudnia 2016 roku w sprawie zmiany uchwały nr 
XVII/118/2016 z dnia 8 września 2016 r. 
 
Radny Przybyszewski Marian wrócił na salę. 
 
pkt 15) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – w związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały i zarządził 

głosowanie nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XX/174/2016 z dnia 29 grudnia 2016 r. w sprawie przystąpienia i realizacji projektu 
budowy mikroinstalacji odnawialnych źródeł energii na budynkach użyteczności publicznej i na 
budynkach mieszkalnych należących do osób fizycznych w gminie  Fabianki w ramach Działania 3.1 
Wspieranie wytwarzania i dystrybucji energii pochodzącej ze źródeł odnawialnych Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata  2014-2020. 
 
pkt 16) 
Insp. ds. pozyskiwania funduszy zewnętrznych Waldemar Marciniak – poinformował, iż uchwała dotyczy 

przystąpienia do projektu, który będzie związany z uporządkowaniem gospodarki ściekowej na 
terenie sołectwa Bogucin. Urząd Marszałkowski Woj. Kujawsko – Pomorskiego ogłosił konkurs na 
dofinansowanie projektów z zakresu gospodarki wodno- ściekowej z programu rozwoju obszarów 
wiejskich. Jako gmina chcemy w tym konkursie zgłosić projekt dotyczący uporządkowanie 
gospodarki ściekowej. Ten program ma na celu budowę zbiorczej sieci kanalizacji sanitarnej oraz 
względy społeczne. Dodał, że w pierwszych dniach stycznia będą organizować spotkanie dla 
mieszkańców Bogucina na których zostanie przedstawiona możliwość przyłączenia się do tego 
projektu, skorzystania ze wsparcia na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków.  

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XX/175/2016 z dnia 29 grudnia 2016 roku w sprawie przystąpienia i realizacji 
projektu budowy przydomowych oczyszczalni ścieków w sołectwie Bogucin poza aglomeracją w ramach 
operacji typu „Gospodarka wodno– ściekowa”, poddziałania „Wsparcie inwestycji związanych w 
tworzeniem, ulepszaniem lub rozbudową wszystkich rodzajów małej infrastruktury, w tym inwestycji w 
energię odnawialną i w oszczędzanie energii” objętego Programem  Rozwoju Obszarów Wiejskich na 
lata 2014 – 2020. 
  
pkt 17) 
Kierownik ZGK Kujawski Piotr – poinformował, że uchwała podejmowana jest tylko ze względu na 

zawarte zmiany kosmetyczne, które musiały być wprowadzone do regulaminu.  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XX/176/2016 z dnia 29 grudnia 2016 roku w sprawie szczegółowego sposobu i 
zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela  nieruchomości opłatę za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
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pkt 18) 
Kierownik ZGK Kujawski Piotr – poinformował, że tu jest ta sama sytuacja co w poprzednio podejmowanej 

uchwale, czyli kosmetyczne poprawki. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XX/177/2016 z dnia 29 grudnia 2016 roku w sprawie przyjęcia regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Fabianki.  
  
pkt 19) 
Kierownik GOPS Skotnicka Maria – powiedziała, że w związku z tym, iż GOPS oferuje usługi, jest to  

pomoc świadczona dla osób niepełnosprawnych, starszych, niemogących zabezpieczyć w rodzinie 
takich usług. Jest to zadanie własne gminy, dlatego więc wywoływana jest ta uchwała. Nadmieniła, 
że uchwała ta została podjęta już 25 listopada, ale zgodnie z wymogami ustawowymi musieliśmy 
nanieść zmiany również te kosmetyczne oraz podać kwotę godzinową za usługę specjalistyczną.  

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XX/178/2016 z dnia 29 grudnia 2016 roku w sprawie określenia szczegółowych 
warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z 
wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat i tryb  ich pobierania. 
 
pkt 20) 
Kierownik GZO Migdał Marek – powiedział, że związku z wieloma zmianami i powstałymi w tej uchwale 

błędami trzeba było ją uchylić. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – Odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XX/179/2016 z dnia 29 grudnia 2016 roku w sprawie uchylenia uchwały. 
 
pkt 21) 
Kierownik GZO Migdał Marek – poinformował, że w związku z tym, iż 25 czerwca Sejm uchwalił ustawę o 

zmianie ustawy o samorządzie gminnym i niektórych innych ustaw, której celem było usprawnienie 
pracy i funkcjonowania samorządu, wprowadzona ustawa określa zasady i tryby powoływania 
samorządowych centrów wspólnych. Przepisy przejściowe nowelizowanej ustawy stanowią, że 
dotychczasowe jednostki funkcjonujące powinny dostosować swoje wymogi i wewnętrzne 
procedury zgodnie z nowymi przepisami. 

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XX/180/2016 z dnia 29 grudnia 2016 roku zmieniająca uchwałę w sprawie 
powołania jednostki organizacyjnej pod nazwą Gminny Zespół Oświaty w Fabiankach.. 
 
pkt 22) 
Kierownik GZO Migdał Marek – powiedział, że to jest dalszy ciąg tej uchwały, która została uchylona. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 
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Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XX/181/2016 z dnia 29 grudnia 2016 roku w sprawie określenia jednostki 
obsługującej, jednostek obsługiwanych oraz zakresu obowiązków powierzonych jednostce obsługującej 
w ramach wspólnej obsługi. 
 
pkt 23) 
Kierownik GZO Migdał Marek – powiedział, iż ustawa o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie określa zasady i formy współpracy samorządu lokalnego z sektorem pozarządowym. 
W art. 4 ust. l tejże ustawy zawarto wykaz ze sfery zadań publicznych obejmujący zakresy działań, 
przy realizacji których gmina może współpracować z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie. Program ma na celu lepsze wykonywanie zadań poprzez możliwie 
pełne wykorzystanie potencjału organizacji pozarządowych. Ponadto organ stanowiący jednostki 
samorządu terytorialnego ma obowiązek uchwalić roczny program współpracy z organizacjami 
pozarządowymi i innymi uprawnionymi podmiotami. 

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 
 
Radny Przybyszewski Marian opuścił salę. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XX/182/2016 z dnia 29 grudnia 2016 roku w sprawie uchwalenia „Rocznego 
programu Gminy Fabianki z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 
ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 
2017”. 
 
Radny Przybyszewski Marian wrócił na salę. 
 
pkt 24) 
Kierownik ZGK Kujawski Piotr – poinformował, iż zgodnie z ustawą o  zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i 

zbiorowym odprowadzeniu ścieków jesteśmy zobligowani do przedstawienia stawek Panu Wójtowi. 
Nadmienił, że nie ma znacznego wzrostu opłaty za wodę, ponieważ jest to tylko 4 grosze.   

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XX/183/2016 z dnia 29 grudnia 2016 roku w sprawie zatwierdzenia taryf na 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków w 2017 roku. 
 
pkt 25) 
Kierownik ZGK Kujawski Piotr – nadmienił, że to jest dotacja którą otrzymujemy z Gminy, w stosunku do 

osób, które dostarczają ścieki w kwocie 3,07 zł za 1m3 ścieków. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XX/184/2016 z dnia 29 grudnia 2016 roku w sprawie ustalenia jednostkowych 
stawek dotacji przedmiotowych na 2017 rok dla zakładu budżetowego 
 
Ad.9 
Interpelacje i zapytania radnych. 
Brak  
 
Ad.10 
Brak. 
 
Ad.11 
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Wójt Gminy – podziękował wszystkim radnym którzy poparli budżet, a tych którzy się wstrzymali zaprosił 
do współpracy.  Projekt budżetu jego zdaniem jest bardzo ambitny. Dodał, że chciałby aby wszystkie 
zadania w nim zawarte zostały zrealizowane,  gdyż obejmują wszystkie propozycje, które zgłaszane 
były na zebraniach wiejskich oraz sugestie radnych. Nadmienił, że oczywiste jest to, że w ciągu 
jednego roku nie da się załatwić wszystkich problemów, ale jest przekonany, że projekt ten  
wychodzi naprzeciw potrzebom i oczekiwaniom mieszkańców.  Złożył szczególne podziękowanie  
na ręce radnego Pana  Włodzimierza Błaszczyka -przewodniczącego Klubu „Jedność” -za  poparcie i 
wspieranie w działaniach Wójta, ale przede wszystkim za branie odpowiedzialności za podejmowane 
działania na rzecz zrównoważonego rozwoju terenu całej gminy. Podziękował również sołtysom, 
członkom rad sołeckich, stowarzyszeń i mieszkańcom za wszystkie inicjatywy, sugestie, a także 
zgłaszane propozycje do budżetu, gdyż to właśnie one  były głównym źródłem informacji o 
potrzebach mieszkańców. Na koniec nadmienił, że do większości kosztownych inwestycji  są już 
złożone wnioski o dofinansowanie  i pozytywnie rozpatrzone.  Na zakończenie swojej wypowiedzi 
Wójt życzył miłej i udanej współpracy w Nowym Roku. Stwierdził, że chciałby aby w naszej 
wspólnocie lokalnej  w 2017 r.  przejawiało się jak najwięcej optymizmu, szacunku, wyrozumiałości, 
dobrej woli i aktywności, a przede wszystkim, aby w tych działaniach wszystkim towarzyszyło 
zdrowie. Dodał, że żyjemy w trudnych czasach, w kraju w którym Polacy są podzieleni. Apelował,  
abyśmy  my mieszkańcy naszej  małej ojczyzny  uczynili wszystko, abyśmy byli razem, a nie jeden 
przeciwko drugiemu.  

 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – dodał, że ma nadzieję, że Pan Wójt też będzie Radnych wspierał. Bo 

chodzi o to aby wszyscy się razem wspólnie wspierali, oczywiście dla dobra mieszkańców. Życzy 
wszystkim, aby rok 2017 był szczęśliwy, radosny, abyśmy nie mieli powodów do niepokoju. Przede 
wszystkim zdrowia dla wszystkich obecnych a także dla rodzin uczestników sesji.  

 
Ad. 12 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zakończył XX sesję Rady Gminy Fabianki. 
 
 
Protokołowała: 
 
Daria Sadlak 


